
íromátlllPSz ;r4 . \,/'S`'(.Á

Érkezett : 20':3 .r -iN íO 8 .

ORSZÁGGYŰLÉSI KÉPVISELŐ
Írásbeli választ igénylő kérdés

Dr. Kövér László ,

az Országgyűlés elnöke részére

Helybe n

Tisztelt Elnök Úr!

Magyarország Alaptörvénye 7. cikk (2) bekezdése, az Országgyűlésről szóló 2012 . évi XXXVI. tör-
vény 42 . § (8) bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló 46/1994. (IX.30.) OGY hatá-
rozat 91 . § (1) bekezdése alapján

„Fontosak-e a Nemzet Színészei s Nemzeti Együttm űködés Rendszerének? ”

címmel írásbeli választ igényl ő kérdést kívánunk benyújtani Balog Zoltán emberi er őforrás miniszter
úrnak.

Tisztelt Miniszter Úr !

A hírek szerint a Nemzet Színészei idén januárban sem fognak id őben hozzájutni a számukra

havonként járó rendszeres juttatáshoz . Az érintettek ezt rendkívül kés őn, csupán tavaly év vé-

gén tudhatták meg az EMMI által részükre küldött levélbő l, melybő l az is kiderült, hogy há-

rom hónapnyi pénzt kapnak majd egy összegben, azaz akár márciusig csúszhat az utalás .

A „Nemzet Színésze” cím 12 birtokosa közül többen már visszavonultan élnek, koruk vag y

egészségi állapotuk miatt nem tudnak színpadon játszani vagy más, színészi munkát vállalni,

ezért nekik jelentős nehézségeket okozhat az elmaradás . Így a 81 éves Avar István (aki ízület i

problémái miatt már nem dolgozik), vagy a négy éve kapott agyvérzése miatt otthonában pi-

henő, 82 éves Szabó Gyula számára is problémát okoz a késés, és az idős Berek Kati szerint is

„komoly tragédia” többüknek is, ha késve érkezik a pénz .

A sajtóhírekre reagálva, az EMMI Kultúráért Felel ős Államtitkársága által kiadott közlemény

ugyan leszögezi, hogy a Nemzet Színészei a teljes összeghez, a szokott módon juthatnak hoz-

zá. Nem világos akkor azonban, milyen három hónapos csúszásra utal a tavaly év végén ki -

küldött levél .



Fontos, hogy az állam elismeri a legnagyobb művészeinket és örökös életjáradékban részesít i

őket. Az LMP azonban nem érti, hogy ha egy több mint tíz éve futó eljárásról van szó, miér t

nem lehet biztosítani ennek a zökkenőmentes utalását. Önök korábban arról beszéltek, hogy a

demokrácia annyit jelent, hogy az Önőké a többség a parlamentben, azt csinálnak, amit akar -

nak. Az elmúlt két években megmutatták, hogy képesek néhány nap alatt komplett üzletága-

kat újraszabályozni. Képesek voltak arra, hogy alkotmányt módosítsanak azért, hogy valaki-

ből polgármestert vagy nagykövetet csinálhassanak . Most mégis képtelen megoldani, hogy az

egész ország által nagyra tartott tizenkét ember idejében megkapja a járandóságát . De még ar-

ra sem voltak képesek, hogy erről időben tájékoztassák őket. Úgy látszik, hogy a Nemzet Szí-

nészei sem tettek le eleget az asztalra ahhoz, hogy a Nemzeti Együttm űködés Rendszere ko-

molyan vegye őket.

Tisztelt Miniszter úr!

Az LMP a jutalmazott életművekhez méltatlannak érzi ezt a késlekedést, ezért kérdezzük : mi-

ért nem tudott a tárca már korábban kidolgozni olyan szerz ődéskötési eljárást, mely során a

folyósított díjak zökkenőmentesen érkezhetnek meg a díjazottakhoz? Hogyan tervezi az Ál-

lamtitkárság kezelni a problémát?

Várom válaszát !

Budapest, 2013. január 8 .
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